
 

Dagsorden og referat fra  

skolebestyrelsesmøde d. 03-10-2023 kl. 17.00 – 20.00 

Sted: Store personalerum 

Gæster: Pæd. leder for Storevang, Pernille Ekhorst, deltager i punktet om udsendelse i praktik 

Afbud: Morten 

Velkommen til Taim, som er ny formand for elevrådet. 

 

17.00 Godkendelse af dagsorden 

17.05 Rammer for elevfravær 

SB indledte i juni måned en drøftelse vedrørende rammerne for ekstraordinær frihed for elever. 

Der ønskes en klar tidsramme for forældrenes ansøgning om ekstraordinær frihed for elever, så skolen har 

en mulighed for at vurdere henvendelser reelt.  

Der udarbejdes et princip ud fra drøftelsen. Katrine fremlægger på næste skolebestyrelsesmøde. 

17.45 Nyt fra Elevrådet og et punkt fra elevrådet 

Elevrådet har været på introtur til Godsbanen for at diskutere emner til den kommende tids 

elevrådsarbejde. Der er en elevrådsrepræsentant og en suppleant fra hver klasse fra 5. årgang og opefter.  

Elevrådet er optaget af at planlægge aktiviteter til bevægelsesugen i uge 41. Der kommer til at foregå 

forskellige konkurrencer og aktiviteter. 

Det er Birgitte Hørby og Stine Eiby, der hos lærerne er ansvarlige for elevrådsarbejdet. 

18.00 Spisning  

18.30: Drøftelse af resultater fra forårets nationale trivselsmåling 

Ledelsen viser resultaterne af den nationale trivselsmåling blandt Ellevangskolens elever fra 4.-9.klasse. 

Herefter drøftelse. 

Undersøgelsen blev gennemført i foråret 2023. Trivselsmålingen indeholder både faglige og sociale 

aspekter ved børnenes skolegang. 

Resultatet er enormt positiv læsning. I 36 ud af 40 spørgsmål ligger Ellevangskolen over gennemsnittet for 

alle skoler i Aarhus.  

Politikerne har desuden valgt at sætte fokus på fire centrale spørgsmål fra undersøgelsen: 

• Er du blevet mobbet i dette skoleår? 

• Føler du dig ensom? 

• Er du glad for din klasse? 

• Jeg klarer mig godt fagligt i klassen? 



Ellevangskolen ligger bedre end gennemsnittet på alle fire spørgsmål. 

Skolebestyrelsen er selvsagt meget begejstrede for undersøgelsens resultat og anerkender det store 

arbejde, som det pædagogiske personale udfører hver dag. Skolebestyrelsen opfordrer til at sprede det 

positive budskab til både forældre, medarbejdere og elever. 

 

19.00: Principper og tilsynspunkter (bilag) 

• Lejrskoleophold (tilsyn) 

• Udsendelse i praktik o.l. (udkast til godkendelse) 

• Meddelelsesbogen (tilsyn) 

• Bæredygtighedsprincip (under udarbejdelse) 

Principperne for lejrskoler er blevet efterlevet og fungerer godt. Der er dog en usikkerhed om, hvor mange 

nye elever der skal til i en klasse, for at det anses som en ny klasse, hvilket udløser en lejrskole med en 

enkelt overnatning. Det har i indeværende år været et tema i 9ESAA.   

Udsendelse i praktik: Punktet drøftes, og Katrine udarbejder et princip til godkendelse. 

Meddelelsesbogen er et tiltag fra sidste skoleår. Der skal udarbejdes individuelle faglige mål i henholdsvis 

dansk og matematik. Mange medarbejdere er allerede godt i gang med at inkorporere meddelelsesbogen i 

det pædagogiske arbejde. Ledelsen vil have fokus på, at hele lærerstaben arbejder med det, som reglerne 

foreskriver. 

På skolebestyrelsens opstartsmøde i august måned var der afsat god tid til at tale om bæredygtighed på 

Ellevangskolen. I forlængelse heraf udarbejdes et idekatalog med, hvordan der kan arbejdes med 

bæredygtighed i dagligdagen. Der var bl.a. flere gode input fra elevrådet i den forbindelse. 

Skolebestyrelsen planlægger på et senere tidspunkt at udarbejde et princip for trivsel på Ellevangskolen. 

 

19.30: Siden sidst: 

• Henvendelse fra forælder med ønske om at anbefale et maksimumbeløb for klassekasser. 

En forælder har problematiseret den praksis, at der opkræves større beløb til klassekasser. Henvendelsen 

rummer også en bekymring for, om alle forældre har mulighed for at betale. Der er en risiko for social 

slagside.  

Skolebestyrelsen synes, det er vanskeligt at opsætte specifikke retningslinjer, men er indstillede på at give 

anbefalinger og gode råd til, hvad der skal drøftes i forældregruppen. Janni og Bente tilbyder at lave et 

udkast til bestyrelsesmødet i januar. 

Der er desuden behov for, at skolen formulerer retningslinjer for arbejdet i forældrerådene. Ledelsen står 

for det arbejde. 

 

• Kort orientering om klyngeskoler 



Det udsættes til senere, da udmeldingen fra centralt hold er, at man skal afvente yderligere informationer, 

inden det bringes videre til skolebestyrelsen. 

 

19.35 Kort information 

Medarbejdere: 

- Der er et højt aktivitetsniveau. Der arbejdes bl.a. med affaldssortering.  

Ledelsen: 

- Der er stort fokus på at tage godt imod nye medarbejdere. Skolen gennemfører individuelle 

onboardingsamtaler og har desuden møder med hele gruppen, hvor der tales om, hvad der 

fungerer, og hvad der udfordrer. De nye medarbejdere giver generelt udtryk for, at de føler sig godt 

modtaget. 

- Ellevangskolen er kommet med i samarbejdet med de grønne agenter. Konceptet er, at skolen 

allierer sig med tre akademikere, der skal hjælpe med at udarbejde handleplaner inden for 

bæredygtighed. Der er ingen udgifter forbundet med projektet. 

- Der er i øjeblikket en proces i gang med nye klassedannelser på 3. årgang. Der er ikke tale om en 

klassesammenlægning, men børnene fordeles i tre nye klasser. Beslutningen er truffet ud fra et 

ønske om at udvise rettidig omhu, da der i den seneste tid har været elevfrafald på årgangen. Det 

giver en risiko for klassesammenlægning pga. det samlede elevtal. Ledelsen ønsker ovenstående 

model ud fra et ønske om at bevare tre klasser på årgangen. De tre nuværende klassers 

forældreråd har organiseret sig i et fælles forældreråd, som fungerer som sparring for ledelsen. 

Skolen oplever det som meget positivt og vil i høj grad overveje den mulighed, når/hvis en årgang 

på skolen på et senere tidspunkt skal sammenlægges eller organiseres i nye klasser.  

 

Formanden:  

- Det er vigtigt, at forslag til dagsordenspunkter meldes ind ca. 14 dage før det kommende møde. 

 

19.55 Eventuelt 

Skolen oplever en problematik i forhold til elever, som forlader skolens område i pauserne for at købe ind i 

Netto eller Spar. Skolen har i flere år haft retningslinjer, der siger, at man ikke må forlade skolen. 

Det er der flere udfordringer i. Eleverne efterlader en del affald, flere naboer henvender sig om dårlig 

adfærd, og eleverne kommer ofte for sent til time. Der har desuden været problemer med tyveri, hvor 

vores elever har været involveret.  

I forhold til det ernæringsmæssige er det ikke befordrende med chips, kage og sodavand til frokost.  

Skolen har tilsyn med alle elever i skoletiden.  

Skolebestyrelsen opfordrer elevrådet til at komme med et oplæg til skolebestyrelsen om, hvordan de vil 

foreslå, at problematikken håndteres. Det skal bl.a. overvejes, om der kan gives en form for tilladelse efter 

specifikke retningslinjer til de ældste elever. Det er ikke lærernes ønske, at der gives total frihed. Pernille og 



Lisanette sikrer, at elevrådet får den fornødne voksenstøtte til at diskutere udfordringen. Det er 

intentionen, at det dagsordenssættes og drøftes på næste skolebestyrelsesmøde. 

 


